
DPr-BRM-II.0012.7.5.2023 

Protokół Nr 73/V/2023 

posiedzenia Komisji Kultury  

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 9 maja 2023 r. 

posiedzenie on-line 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   - 17 radnych 

obecnych   - 17 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3  do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła: 

Przewodnicząca Komisji Kultury p. Karolina Kępka. 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu nr 72/IV/2023 z dnia 25 kwietnia 2023 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 
Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 93/2023.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 94/2023.  

5. Sprawy nazewnicze.  

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczące Komisji radna p. Karolina Kępka powitała na posiedzeniu Komisji 

obecnych on-line radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności Przewodnicząca 

Komisji sprawdziła, niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał 

i opinii, quorum.  
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Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zapytała o uwagi do proponowanego 

porządku obrad.  

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 72/IV/2023 z dnia 25 kwietnia 2023 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zapytała o uwagi do protokołu 

nr 72/IV/2023 z dnia 25 kwietnia 2023 r.  

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 72/IV/2023 z dnia 25 kwietnia 2023 r.  

 

Ad pkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 
w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 93/2023.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak: przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok – druk 

nr 93/2023 w zakresie zainteresowań Komisji Kultury. Projekt uchwały stanowi załącznik do 

protokołu.  

Pytania.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zapytała o zadanie dotyczące Teatru 

Powszechnego w Łodzi - Europejskie Centrum Komedii i Edukacji Teatralnej z kwotą 

700 000 zł.  

P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: celem 

przedsięwzięcia jest rozwój i zwiększenie dostępności Teatru Powszechnego w Łodzi poprzez 

kompleksową modernizację; remont i doposażenie instytucji kultury na potrzeby utworzenia 

Europejskiego Centrum Komedii i Edukacji Teatralnej. Kwota 700 000 zł jest przeznaczona 
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na przygotowanie dokumentacji potrzebnej do aplikacji złożenia stosownych dokumentów 

w Urzędzie Marszałkowskim.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: czy jest szacowany koszt całkowity tej 

inwestycji? 

P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: tak, oczywiście. 

Łączna kwota to około 40 000 000 zł. W ramach Regionalnego Funduszu Europejskiego dla 

Łódzkiego jest przewidziane dofinansowanie 27 642 000 zł. Wkład własny – 12 358 zł.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: rozumiem, że jeszcze czeka nas taka 

zmiana w budżecie, ponieważ to jest kwota tylko na przygotowanie projektu, tj. na 

dokumentację projektową.  

Radna p. Małgorzata Niewiadomska – Cudak: czy jest już informacja w zakresie etapów 

powstawania tej inwestycji?  

P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: wydatki na realizację 

tej inwestycji podzielone są na poszczególne lata. W przyszłym roku mamy zaplanowane 

5 856 000 zł. W roku 2025 – 19 000 000 zł, a w 2026 r. – 13 650 000. I tutaj wydawać by się 

mogło, że ta inwestycja powinna być zamknięta., chociaż szczegółowy harmonogram co 

będzie realizowane w trakcie tej inwestycji mogę postarać się uzupełnić.  

Radna p. Małgorzata Niewiadomska – Cudak: jeśli można, to poproszę o przesłanie 

informacji szczegółowych.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Wobec braku dalszych pytań i głosów w dyskusji Przewodnicząca Komisji radna 

p. Karolina Kępka poddała pod pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 93/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, 2 głosach „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 93/2023. 

Radna p. Monika Malinowska – Olszowy: radna p. Ewa Bujnowicz miała głos „przeciw” 

i „za”, bo w tym głosowaniu była „przeciw”, a potem zagłosowała „za”.  
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Radna p. Ewa Bujnowicz: tak, jeśli tam był oddany głos „za”, to jest to oczywiście błąd, 

ponieważ miałam problem z głosowaniem na e-sesji. Jestem oczywiście „za”.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: czyli jeśli tam był „przeciw”, to było 

niezgodne z wolą, ponieważ pani chciała zagłosować „za”. Czy ja dobrze rozumiem? 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: czyli nie było głosów przeciwnych.  

Sekretarz Komisji p. Marek Wasielewski: podsumował wyniki głosowania – 11 głosów 

„za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymujący się”.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: proponuję powtórzyć głosowanie.  

Stawiam wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 93/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 

w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 93/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, 2 głosach „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 93/2023. 

 

Ad pkt 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 94/2023.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak: przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 

2023-2050 – druk nr 94/2023 w zakresie zainteresowań Komisji Kultury. Projekt uchwały 

stanowi załącznik do protokołu.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
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Wobec braku pytań i głosów w dyskusji Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina 

Kępka poddała pod pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk 

nr 94/2023.  

Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2023-2050 – 

druk nr 94/2023.  

 

Ad pkt 5. Sprawy nazewnicze.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poinformowała o sprawach 

nazewniczych, które wpłynęły do Komisji:  

1. Uchwała nr 143/40/2023 Rady Osiedla Karolew – Retkinia Wschód z dnia 

27 marca 2023 r. w sprawie wystąpienia do Rady Miejskiej z wnioskiem o nadanie 

nazwy skwerowi zlokalizowanemu przy ul. Wileńskiej 57 – skwer im. Marii Jadwigi 

Kwaśniewskiej – Maleszewskiej.  

Bardzo proszę pana dyrektora ŁOG-u o pomoc w ustaleniu, czy działki proponowane do 

nazwania na pewno mają status działek miejskich i czy możemy nadawać im nazwę.  

Zastępca Dyrektora ŁOG p. Edyta Majer: działki wskazane przez radę osiedla mają 

nieuregulowany stan prawny. Trudno jest nam ustalić właściciela. Oddział Regulowania 

Stanów Prawnych dostał informację, żeby wszcząć tam działania. Nie będzie to trwało krótko.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: taką odpowiedź prześlemy do rady 

osiedla. Być może rada osiedla wskaże inny teren.  

2. Propozycja nazewnicza – ul. Generała Zdzisława Starosteckiego.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: tutaj temat nie postąpił do przodu, 

ponieważ ze Stowarzyszeniem nie były prowadzone żadne rozmowy w kwestii propozycji 

lokalizacji.  

3. Propozycja nazewnicza – ul. Kameralna.  

4. Propozycja nazewnicza – ul. Św. Andrzeja Boboli.  

5. Propozycja nazewnicza – ul. Sielska.  

Zastępca Dyrektora ŁOG p. Edyta Majer: działki wskazane w ww. propozycjach 

nazewniczych stanowią własność prywatną. Dla wszystkich tych lokalizacji nie ma planu 



 6 

zagospodarowania przestrzennego. We wszystkich tych sprawach mamy zgody 

współwłaścicieli na nadanie zaproponowanych nazw.  

Pani dyrektor dokonała prezentacji multimedialnej działek i ich położenia w terenie.  

W przypadku propozycji nazewniczej Sielska mamy prośbę do państwa radnych, ponieważ na 

terenie Łodzi są ulice o podobnym brzmieniu: Park Sielanki i ulica Sielanki.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: wszystkie działki są własnością 

prywatną, jesteśmy więc związani zgodami współwłaścicieli. Czy są opinie rad osiedli? 

Zastępca Dyrektora ŁOG p. Edyta Majer: opinii rad osiedli nie ma pomimo upływu czasu 

przewidzianego przepisami prawa.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: w sprawie Sielskiej możemy przesłać 

bank nazw lub wystąpić do wnioskodawców z prośbą o wskazanie innej nazwy. Gdyby 

można w treści pisma ująć, żeby mieszkańcy wskazując kolejną propozycję nazewniczą 

nawiązywali do klucza nazewniczego.  

Dla dwóch pozostałych propozycji: ulica Kameralna i ulica Św. Andrzeja Boboli chciałabym, 

abyśmy przegłosowali intencję nazewniczą, zgodnie z którą przychylamy się do propozycji 

mieszkańców i w ślad za tym będziemy przygotowywać projekty uchwał.  

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” poparła intencję nazewniczą w zakresie przygotowania projektów 

uchwał: 1) w sprawie nadania ulicy nazwy Kameralna, 2) w sprawie nadania ulicy nazwy 

Św. Andrzeja Boboli.  

Innych spraw nazewniczych nie zgłoszono.  

 

Ad pkt 6. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Radny p. Sylwester Pawłowski w ślad za prośbą mieszkańca zwrócił się do przedstawicieli 

ŁOG-u z prośbą o sprawdzenie w uchwale nazewniczej zapisu dotyczącego nazwy ulicy Jana 

Muszyńskiego. W terenie na tablicy z nazwą ulicy widnieje nazwa: dr. Jana Muszyńskiego 

podczas kiedy patron ulicy posiadał tytuł profesora.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Innych spraw w tym punkcie nie zgłoszono.  
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Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka podziękowała za udział w obradach 

i zamknęła posiedzenie Komisji.  

 

Protokół sporządziła:   Przewodnicząca Komisji: 

  Monika Olejniczak           Karolina Kępka  

 

 

 

 


